
Jegyzőkönyv 

  

Készült a Magyar Rögbi Szövetség 2005. 06. 08-án megtartott elnökségi üléséről. 

  

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív alapján 

  

  

Fehérvári Tamás: Tisztelettel köszöntök mindenkit a második elnökségi ülésen. Ismét egy olyan napirendi 

pont miatt jöttünk elsősorban össze, ami márt több hete az elnökség előtt megoldandó feladatként áll. 

Mindenki megkapta a meghívót, melyben a következő  napirendi pontok szerepelnek: 

  

 1./ A felnőtt 15-ös válogatott szövetségi kapitányi tisztség betöltésére beérkezett  

                pályázatok elbírálása  

 2./ Médiaügyek 

 3./ Egyebek 

  

Van-e a napirenddel kapcsolatban kiegészítés, módosító javaslat, kérdés?  

Mivel nem érkezett módosító javaslat, aki a kiküldött napirendi pontokat elfogadja, kérem kézfelemeléssel 

jelezze. 

  

Jelen pillanatban Neuzer András és Tóth István még nem érkezett meg, így heten vagyunk, akik 

szavazhatnak.  

  

Szavazás:  igen: 7  nem: -  tartózkodott: - 

Megállapítom, hogy az elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat.  

  

dr. Magyarovics Gyula: A hét végén meglátogatott minket Michael Arpaillange úr az IRB képviseletében, 

aki leginkább arra volt kíváncsi, hogy a Magyar Rögbi Szövetség milyen állapotban van, mennyire tudjuk 

felmérni saját helyzetünket. Vannak-e kitűzött céljaink, honnan hova akarunk elérni. Erre konkrétan teljesen 

kíváncsi volt, stratégiai terv formájában vizsgálta ezt a dolgot. Vizsgálta azt is, hogy milyen a jelenlegi 

szerkezete a szövetség költségvetésének, és a konkrét tények mennyire arányosak. Milyen konkrét 

feladatokat tudunk magunknak megfogalmazni a közeljövőre és a távolabbi jövőre nézve, amely feladathoz 

az IRB teljesen konkrét segítséggel tud kapcsolódni. A tapasztalatokat levonva egy előterjesztést fogok a 

következő elnökségi ülésre készíteni.  

Úgy érzem, hogy azok a célok, amelyeket a stratégiai tervünkben megfogalmaztunk már korábban, azok 

teljesen jók. Ezeket a célokat konkretizálni szükséges, ezekhez feladatrendszert kell meghatározni, a 

feladatokhoz felelősöket kell kijelölni. A jelenlegi struktúránkat át kell alakítani. Legalapvetőbb probléma 

az, hogy milyen szponzorrációs lehetőségeket lehet a sportágba bevonni. Tisztában kell lennünk azzal, hogy 

a jelenlegi struktúránk nem biztos, hogy kész arra, hogy be tudjon fogadni bármilyen üzleti életből érkező 

támogatást. Erre kell nekünk fókuszálni, hogy hatékony rendszert is fel tudjunk e mögé sorakoztatni, ez nem 

pénz kérdés, ez szervezési kérdés. Erre vonatkozóan előterjesztést fogok tenni, hogy hogyan gondolom én 

átalakítani a szövetséget annak megfelelően, hogy a stratégiai célkitűzéseinket el tudjuk érni. Ehhez a 

feladatokat meg tudjuk fogalmazni, ahhoz legmegfelelőbb szervezeti rendszert felvázolni, és a hozzá 

kapcsolódó megfelelő személyeket megtalálni.  

Arpaillange úr elmondta, hogy milyen tapasztalatai vannak velünk kapcsolatban, de az összefoglaló 

jelentését meg kell ismernünk. Úgy érzem, hogy viszonylag kedvező tapasztalatokkal távozott tőlünk, jó 

lehetőségeket lát a magyar rögbi sport fejlődésében is, de ez alapvetően annak tudható be, hogy azok, akik 

munkát végeznek a saját területükön, azok nagyon komoly önmérsékletet tanúsítottak bizonyos kérdésekben. 

Nem utolsósorban a nagyon feszített költségvetésünket, ami eddig is volt nekünk, azt hihetetlen 

következetesen hajtottuk végre a Riával, és nem engedtünk teret sok mindennek, amire szükség van, és 

forrás oldalról nincs megteremtve. A jövő szempontjából azok a források, amik jelen pillanatban 

rendelkezésünkre állnak, és bízván abban, hogy ez fejlődni fog, muszáj lesz egy strukturális átalakítást végig 

csinálni. Erre vonatkozó előterjesztésemet 30 napon belül elkészítem. Arra kérek mindenkit, hogy azt 

tekintse át, hogy jelen pillanatban mi az ő feladata, mi az, amit még be tud ebbe vállalni, és próbáljuk majd 

egymást beilleszteni ebbe a rendszerbe. Alapvetően a struktúránk jó, de azért pontosításokra van szükség.  

Az elnökség jelenlegi összetételében vannak hézagok, nincsenek reszortok, nincsenek a reszortokhoz 

konkrét feladatok meghatározva. Ez a legfőbb szerve a Magyar Rögbi Szövetségnek a Közgyűlés után, az 



operatív irányító testülete, ami úgy működik a jelen pillanatban, hogy ide jönnek az emberek, döntenek 

kérdésekben, azután elmennek, és úgy érzik, hogy elvégezték a dolgukat. Jó lenne, ha mindenki tudná, hogy 

mindenkinek mi a feladata, ezt számon lehetne kérni, erről referálni kellene, de ez most nem így van. Mindig 

elfelejtődik, hogy a feladatoknak felelőst jelöljünk ki, határidőt, utána számon kérjük rajta, valami 

perspektívát vázoljunk erre a kérdésre. Jó lenne, ha a mai témában, a szövetségi kapitányválasztásban is 

ebben a konstrukcióban beszélnénk, hogy nagyon komoly feladatrendszert kell meghatározni. Az elképzelt 

modellnek az egyik alapja, hogy decentralizálni kell a feladatokat. Jelen pillanatban túlterhelt a szövetség 

konkrét operatív vezetése, további feladatokkal már nem lehet terhelni. Bizonyos feladatokat, mint például a 

15-ös válogatott körüli teendőket, értem ez alatt az edzőtáborok, a játékosok behívását, stb. ezt ott kell 

megoldani, nem pedig a szövetség központjában. Aki ebben a feladatban gondolkodik, hogy ilyet elvállal, 

annak tudnia kell azt, hogy ezt minden járulékával együtt kell elvállalnia. Figyelembe véve a Magyar Rögbi 

Szövetség jelenleg hatályos költségvetését. Ezt soha nem feledve. Köszönöm szépen.  

  

Ispán Lászlóné: az előző elnökségi ülés óta eltelt időszakban szerepeltek a válogatottjaink, nevezetesen a 

Sevens válogatott a lengyelországi Sopotban, ahol figyelemre méltó helyet ért el a 6. helyével, amiért 

köszönetünket tolmácsoljuk a szövetségi kapitánynak. Gratulálunk a 6. helyhez. Bálint nagyon részletes 

beszámolót írt erről a szereplésről, amit mindenkinek elküldtünk. Látható, hogy mekkora tett volt ez a 6. 

hely a világválogatottakkal szemben.  

Ugyan ezt tudjuk elmondani az U-18-as junior válogatott szerepléséről, akik a D csoport megnyerése után a 

legutolsó döntő mérkőzést Ausztria csapatával vívták az U-18-as EB-re való kijutásért. Igen szoros 

eredménnyel 9-7-re győzött a csapat és így kivívta az EB-re való kijutási jogot jövőre. Olaszországban 

Tervisoban lesz az EB, amin 32 ország vesz részt. Mi a C csoportba jutottunk be. Gyolcsos Ferenc és Tóth 

Sándor edző uraknak köszönjük a felkészítést, az ő segítségükre volt Holczmann Zoltán, aki nem csak 

gyúróként, hanem lelki felkészítőként is a gyerekeket kellő módon doppingolta arra, hogy megnyerjék ezt a 

meccset.  

  

dr. Magyarovics Gyula: nagy szerencsém volt, hogy ott lehettem a mérkőzésen, nagyon felemelő volt ott 

magyarnak lenni, de van itt autentikusabb résztvevője és szereplője ennek a sikernek, Tóth Sándor, aki 

sokkal nagyobb főszerepet vállalt ebben a sikerben. Örülök, hogy ott lehettem, ha jelenlétemmel is 

segíthettem a fiúkat, hogy ezt a hallatlan sikert elérjék.  

  

Tóth Sándor: Részletes, irodalmi igényű beszámolót mellékeltem a honlapunkon. Egy olyan osztrák csapat 

ellen játszottunk, amiben nem sok osztrák szerepelt. A fiúk tényleg helyt álltak, köszönöm a kluboknak a 

felkészítést és azt, hogy összekovácsolódhatott ez a csapat. Talán ez lesz a jövő útja, hogy olyan 

korosztályos válogatottakat rakjunk össze, akik egymásért meg tudnak halni a pályán. Akkor előbbre fogunk 

jutni. Köszönöm a klubedzőknek és a szövetségnek is a segítséget, amit nyújtottak.  

  

Fehérvári Tamás: Az elnökség és a magam nevében is szeretném megköszönni a kluboknak és a 

csapatoknak ezt a komoly helytállást.  

Rátérnénk az első napirendi pontunkra, a felnőtt 15-ös válogatott szövetségi kapitányi tisztségének 

betöltésére beérkezett pályázatok elbírálására. Nem először tárgyalunk a dologról. A mai ülésen is 

módosulások történtek a beérkezett pályázatokkal kapcsolatban. Arra kérném a pályázókat, hogy  legyenek 

szívesek szóban röviden ismertetni a változásokat. Ha nincs kiegészítésük, akkor azt is elfogadjuk.  

  

Michael Cowan: szeretném összefoglalni azt, amit fel kell tenni a jövőnkkel kapcsolatban. Nem szeretnék 

végig menni azon, amit utoljára elmondtam, csak igen röviden. Az első oldal egy összefoglaló az utolsó 

szezonról. A második oldal nagyjából az, hogy ki volt a szövetségi kapitány. Úgy gondolom, hogy ez egy 

realista terv, amit szeretnék elérni a következő szezonban. Portugáliában kiderül, hogy kivel fog játszani a 

magyar válogatott a következő szezonban, és az majd segíteni fog abban, hogy kiderüljön, milyen legyen a 

terv.  

A harmadik oldal összefoglalja azt a szerkezetet, amely úgy érzem a legjobban működne a válogatottal 

kapcsolatban. Szeretném kihangsúlyozni, hogy szeretném elvégezni az IRB 3. és 2. szintet, így a 

legmagasabban kvalifikált edző lennék a régióban. Két szövetség fizeti és támogatja. Szeretném megtartani 

másod edzőként Szőlősi Lászlót és Suiogan Károlyt. Nagyon jó dolgot csinálnak a csapattal, mint vezetők és 

mind játékosok. Úgy érzem jobbá tudják tenni a csapatot a kommunikáció, az edzés tekintetében. Amit 

vázoltam, abban 100 %-osan el tudom kötelezni magam, véghez tudok vinni minden kis dolgot, amiről az 

elmúlt időben beszéltünk. Mivel van időm, meg tudjuk valósítani a tervet. Meg tudjuk csinálni a fitness 



tervet és a játékosok felmérését. A játékosok képességeinek a felmérését. Nem csak egy-egy ember megy le 

megnézni a játékosokat, hanem a vezetés, hogy új játékosokat próbáljanak ki. A múlt hónapban voltam itt, 

ehhez a legnagyobb változás, hogy úgy érzem a 2005. évi szövetségi kapitányi tisztség túl sok egy 

embernek, hogy egyedül lássa el a feladatokat. Októberben mikor elvállaltam ezt a tisztséget, akkor úgy 

éreztem, hogy az csak a rögbiről szól, és csak erre koncentráltam. Mivel sürgős volt a dolog, ilyenkor csak 

egy dologra tud figyelni az ember, nem lehet mindennek nekiugrani. De ez alatt sikerült pontosan 

megértenem. Nem csak azt értettem meg, hogy mit kell tenni, hogy előre haladjunk, mint rögbi nemzet, 

hanem most már meg van hozzá a tapasztalatom, hogy tudjam az utat is, hogy hogyan lehet ezeket 

megvalósítanom. Ahhoz, hogy ezt sikerüljön megvalósítani, szükség van kinevezni egy csapatmenedzsert, 

aki a vezetőedzőnek fog jelenteni, beszámolni. Ő inkább egy apa-típusú ember lenne, egy pályán kívüli 

vezető. Ő tudná ellátni az adminisztrációt, ő lenne az az ember, akit tudnának mindig zaklatni a játékosok, 

hogy mikor lesz az edzés, hol lesz az edzés. Tanácsot ad és segít a válogatottat összeállítani, tehát egy 

tanácsadó is a pályán kívül. Része lenne a vezető csapatnak. Ez lehetővé tenné a szövetségi kapitánynak, 

hogy csak a rögbi fejlesztésével foglalkozzon. Ezt értem én a csapat menedzserén. Természetesen ez azon 

múlik, hogy elfogadjátok ezt az ötletet, vagy sem.  

Megtalálni a megfelelő embert, ez a feladat nagyon nagy lesz, olyan ember kell, aki ezt meg tudja tervezni. 

Úgy érzem, hogy meg van a megfelelő orvosi csapat is. A lényeg az, hogy mi értéket kapjunk a pénzünkért.  

Úgy érzem, hogy sürgősségi esetben csak olyan játékosokat lehet behívni, akiket ismerek és bízom abban, 

hogy azt a játékot játsszák,  amit elvárok tőlük. Most már lehet egy kicsit a hálót bővíteni, több játékost meg 

lehet nézni Magyarországon. Úgy érzem, hogy minden csapatvezetőnek legyen egy forró vonala a vezető 

edzőhöz, ki az, aki jól játszik, ki az, aki lusta, ki az, aki sokat eszik, vagy sérült. Egy nagyon nyitott 

kommunikáció kell ahhoz, hogy megfelelő játékosokat ki lehessen választani. Kitartok amellett és még 

mindig úgy érzem, hogy jó, ha tengerentúli játékosokat behozunk. Szeretném kihangsúlyozni, hogy mit 

jelent ez. Egybevág az IRB politikájával, ha valaki Magyarországon született, vagy a szülők, nagyszülők 

Magyarországon születtek, vagy van valamilyen elkötelezettségük, ami Magyarországhoz köti, mondjuk egy 

magyar feleség, mint én. Mi három éve élünk itt Magyarországon. Azok az emberek, akiknek csak egy 

útlevelük van, mivel a nagyszülő Magyarországon él, és ők tengerentúlon laknak, és nagyon elkötelezettek a 

magyar kultúra iránt, azok mindjárt nem lesznek kiválasztva. Ha van egy ilyen megbeszélés, és ha vannak 

kivételek, és mindenki egyetért azon kivétellel, akkor természetesen teszünk kivételt, mert természetesen 

első a magyar rögbi szempontja. Nagyjából ez lett volna az elképzelésem. Két dolog van még, amit 

szeretnék megvalósítani, mint szövetségi kapitány. Továbbra is szeretnék, mint marketing tanácsadó 

dolgozni, kidolgozás alatt van egy anyag, amivel sikerül majd szponzorokat szerezni. Szeretném 

megpályázni a magyar rögbi fejlesztési tisztét. Lehet, hogy nem kapom meg, de ez nagyban hozzájárulhatna 

ahhoz, hogy elkötelezzem magam a magyar rögbi mellett, és a magyarországi tartózkodáshoz. 

  

Fehérvári Tamás: Vannak-e ezzel kapcsolatban kérdések, vélemények? 

  

dr. Magyarovics Gyula: egyetlen észrevételem van ezzel kapcsolatban, hogy mintha megértette volna, hogy 

mit mondtam itt az elején. Stábban gondolkozik és ez már nekem nagyon fontos. Ha ez a team-menedzser 

azt jelenti, hogy a válogatott és a vele kapcsolatos összes adminisztrációs és egyéb feladat átvállalása a 

jelenlegi adminisztrációtól, akkor magát a rendszert feltétlenül támogatom.  

  

Tóth Sándor: felvetődött egy-két név, mint edzők, másodedzők, ők tudnak-e erről? Jó lenne konkrétan 

ennek a menedzsernek a személyéről többet tudni. Ha jól látom, akkor ezt a személyt abból a pénzből 

kellene fizetni, amit ő szponzorként szerez, nem tudom, hogy ez mennyire biztos. Tehát ki ez a személy 

konkrétan és hogyan lesz finanszírozva? 

  

Vida Szűcs Lajos: a fejlesztési tiszt egy pozitív dolog, ő azon kevés személyek közé tartozik, aki erre 

alkalmas, csak itt is felvetődik a finanszírozás kérdése. Erre a pozícióra nagyon nagy szükségünk lenne, meg 

tudná azokat az álmokat valósítani, amire most nem vagyunk képesek, hiszen ő nagyon jó szakember. Ez a 

22-es csapdája, amit nem látok, hogy hogyan lépjük át.  

  

Neuzer András: véleményem szerint a szövetségi kapitánynak Magyarországon kell élnie, ez az egyik 

alappont. A másik, hogy folyamatosan kapcsolatban kell lennie a játékosokkal, látnia kell a mérkőzéseket, és 

közvetlenül kell tudni velük kommunikálni. Ez egy alap probléma, hogy sajnálatos módon Magyarországon 

a játékosok nem beszélnek angolul. Ha külföldi anyanyelvű szövetségi kapitányt választunk, akkor sürgősen 

meg kell tanítani a játékosokat angolul.  



  

Mézes Bálint: Sok minden változást érzek itt a Michael mondandójában. Lehet, hogy én értettem félre azt, 

ami a múlt elnökségi ülésen elhangzott, de minthogy teljes koncepcionális váltás volt a hozzáállásához, 

nekem nehéz lesz bármit elmondanom, mert most elmondta az enyémet. Amit elmondtam már, az én 

koncepciómat, most ő igazából azt mondta el, ebben a hasonlóan felépített, ilyen team rendszerben működő 

vezetésről. Ő egy un. hold-udvart szeretne létrehozni a válogatott körül, amihez nem biztos, hogy ki kell 

találni bizonyos titulusokat, különböző menedzsereket. Én ezekkel a srácokra nem, mint menedzserekre 

gondolok, velük együtt sportolok már 20 éve, mindegyikükkel személyes kapcsolatban vagyok, nem kell 

keresnem a telefonszámukat. Az én pályázatom szinte szó szerint ezt tartalmazza, amit most elmondott a 

Michael. Azokra a srácokra, akikre hivatkozik, és akik fel lesznek majd kérve, hogy az ő munkáját segítsék a 

csapat körül, én ezt tartom prioritásnak ma Magyarországon, hogy legyen konszenzus. Itt mindenki harcol 

mindenki ellen, és én pont ezen szeretnék változtatni. Nem egymás ellenségei, ellenfelei vagyunk 

egymásnak, itt konszenzus kell ahhoz, hogy előre tudjunk lépni. A 7-es válogatottnál már látszik, pedig nem 

csináltunk csodát, csak meghallgattuk a játékosok véleményét, elbeszélgettünk velük, azokkal is, akik eddig 

el voltak nyomva. Elbeszélgettünk velük, motiválni próbáltuk őket, mindenkit egyformán kezeltünk, és 

együtt tudtak harcolni a pályán. Ez az én koncepcióm, amit most ő elmondott.  

  

Michael Cowan: az utolsó kérdésre szeretnék válaszolni. Semmi nem változott az elképzelésemben, a 

tervemben, csak most jobban megértettem, mint múltkor, ezért is csináljuk az egészet újra. Nem 

csodálkozom azon, hogy azt gondolod, hogy azt mondtam el, mint ami a te elképzelésed. Ez realista és 

megvalósítható terv. Meg van az a levél, amit írtál októberben a szövetségnek, ami nagyjából azt írja le, 

hogy nem értesz egyet azzal, amit én most mondok. Ezért igazából nem értem, hogy hol állsz.  

A 22-es csapdával kapcsolatban, úgy érzem, hogy ez egy pozitív dolog lenne, egy szövetségi kapitány, egy 

vezető edző és egy fejlesztési tiszt. Lenne egy stratégia a válogatottról és a játékstílusról. Ugyan az az ember 

kontrolálná az ifjúságfejlesztést is a legkisebb gyerekektől kezdve, annak érdekében, hogy a jövő 

válogatottjait ki képezze.  

Igen, itt kellene élnem Magyarországon és meg kellene tanulnom magyarul. Nem magyarországi munkatárs 

voltam a Pepsinél, hanem regionális, tehát egy héten belül dolgoztam Magyarországon, Lengyelországban, 

Csehországban, és sajnos azonos szinten mindenhol angolul beszéltek. Ez egy olyan hiányosság, amit 

hamarosan pótolnom kell. A vezetői pozícióban, ha csak nem sikerül folyamatosan kimondani az 

elképzeléseimet, akkor jobb, ha a segédezőkön keresztül teszem azt, vagy tolmácson keresztül. Nem a 

kommunikációs stílussal van a baj, hanem, hogy a játékosok megértik-e azt, amit mondok. A rögbiben a 

testbeszéd a leghatékonyabb. Természetesen meg kell tanulnom magyarul. Szőlősivel kapcsolatban ez nem 

kérdés számomra, mert nekem az a fontos, hogy ők jól érezzék magukat abban a szerepben. Van nekik egy 

szerződésük a szövetséggel. Természetesen részt vennék abban a tárgyalásban, az elnökségnek azt kellene 

eldönteni, hogy honnan jönne a pénz erre, saját forrásból, vagy szponzort kell találni. Az országnak szüksége 

van arra, hogy ők rögbizzenek és edzőként dolgozzanak. Megtaláljuk a módját, hogy ez megvalósuljon. 

Felhívom a figyelmet arra, amit a saját cégemen keresztül ajánlok a szövetségnek, ami rövidtávon tudja 

fedezni azt, amit nem sikerül szponzorok által megszerezni. Remélem, ha sikeres lesz a fejlesztési feladat, 

akkor az IRB-től egyéb forrásokhoz is juthatunk. Írni kell az újzélandi szövetségnek, az angoloknak, meg 

kell írni, hogy szegények vagyunk, szükségünk van edzőcuccokra, van okos módja annak, hogy hogyan 

lehet pénzt szerezni. A Szőlősinek és Suiogannak bármilyen szerződése is van, azt megtartjuk, ha ők is 

akarják.  

  

Szőlősi László: Örülök, hogy Michael gondolt rám, de azért meg kell várni a szövetségi kapitányválasztást, 

és az új kapitánnyal szeretnék beszélni. Előre nem beszéltem Michaellel, mielőtt megcsinálta ezt a 

programot.  

  

Suiogan Károly: Először legyen meg a szövetségi kapitányválasztás, majd utána válaszolok.  

  

dr. Magyarovics Gyula: azért kértük, hogy jöjjetek be erre az ülésre, hogy meséljétek el a tapasztalataitokat 

a Michaellel és Bálinttal való együttdolgozásotokról. Ti sokkal régebb óta dolgoztok az élvonalban, a ti 

munkátok eredményeként is jutott oda a magyar rögbi, ahol most tart. Fontos számunkra a ti véleményetek 

erről a kérdésről. Mint edzőkről, mint emberekről, mint munkáról, mint kapcsolatról, mint ígéretek, ezek 

betartása, stb.  

  



Szőlősi László: tavaly óta dolgozom Michaellel, itt arról volt szó, hogy erősíteni kell a csapatszellemet, mert 

a fiúk nem jönnek a válogatottba örömmel. Nem éreztem előtte sem, hogy valami baj lenne a csapattal. A 

játékosok vagy abba hagyták a rögbit, vagy nem akartak jönni a válogatottba. De nem azért akartak jönni a 

válogatottba, mert ott van a Michael, vagy én, vagy bárki, hanem azért, mert szeretnének játszani a 

válogatottban. A csapatszellem sem nem erősödött, sem nem gyengült ebben az egy évben, ugyan olyan 

maradt. Az eredmények olyanok voltak, amilyenek voltak, ez nem a Michael hibája, nem a játékosok hibája, 

nem az én hibám, hanem ilyenek voltunk, ezt tudtuk csinálni. Nem hiszem, hogy feljebb jutottunk, de nem 

hiszem, hogy lejjebb mentünk volna, ott maradtunk. Nagyon kell változtatni valamin, vagy a csapattal, vagy 

a játékosokkal, talán az összetartással. Régebben talán azért jöttek az eredmények, mert fiatalabbak voltunk. 

Az U-20-as nagyon jó, talán onnan kellene felhozni játékosokat. Bálintot nem ismerem, nem dolgoztam 

vele.  

  

Suiogan Károly: Bálinttal, mint játékos játszottam a válogatottban, vagy egymással szemben, mint 

klubjátékos, amiben volt jó és rossz dolog is. Mint szövetségi kapitány, a 7-es tornán együtt vettünk részt, itt 

csak pozitív dolgokat tudok róla mondani, de eddig nem volt idő arra, hogy jobban megismerjem. A 

Michaellel kapcsolatban csak annyit, hogy voltak gyengébb és erősebb dolgok is. A magyar rögbiben azt 

veszem észre, hogy nem fejlődtünk egyenlőre, ott maradtunk, mint ő előtte voltunk. Egy rögbi szövetségi 

kapitány ha akar változtatni valamit, akkor először a kluboknál kellene változtatni, utána a válogatottnál. 

Fejben kell sokat változtatni a magyar klubokban játszó játékosoknál.  

  

Tóth Sándor: még mindig az a kérdésem, hogy a csapatmenedzser ki lenne, mert erre nem kaptam választ.  

  

Michael Cowan: még nem dőlt el, hogy ki lesz. Ha mindenki egyetért azzal, amit felvázoltam, hogy ez a 

szerkezet a megfelelő szerkezet, akkor leülök és elgondolkozom azon, hogy ki az a személy, aki megfelelő 

erre.  

  

Tóth István: Kié az egésznek a felelőssége, a menedzseré, vagy a szövetségi kapitányé? 

  

Michael Cowan: minden országban, ahol van egy vezető edző, szövetségi kapitány és menedzser, a 

szövetségi kapitány az, aki mindenért felel. Nagyon sok beleszólása van a programba, a kulcs különbség a 

munkáltató, nem a szövetségi kapitány az, hanem a szövetség. Különböző feladatok vannak, de mind a 

ketten a szövetségnek tartozunk elszámolással. A rögbi játéknak a folyamata, minden, ami az öltözőben, az 

edzésen történik, az a szövetségi kapitány feladat, ami a repülőtéren, a hotelben, stb. történik, az a 

csapatmenedzseré. Két különböző dolog van, szét kell választani, van a csapat és van a rögbi játék. A 

szponzori probléma a régi szövetségi kapitány funkcióból nem csak egy emberre hárul, hanem mindenkire 

szüksége van, hogy feladata legyen. Nem mindenki alkalmazott. Fel kell használni a kollektív 

képességeinket, legyen jó a marketing munka. A reklámmal és minden mással egy albizottság foglalkozzon, 

amit már holnap be kell indítani. 

  

Vida Szűcs Lajos: Bálint neked mi a viszonyod a Lacival és a Karcsival az általad tervezett rendszerben? 

  

Mézes Bálint: én centralizáltabban képzelem ezt a dolgot, én vállalom a felelősséget az egész szakmai 

munkáért, szeretném ezt én kézben tartani, de mivel rugalmas embernek ismerem magam, engem meg lehet 

győzni ész érvekkel sok mindenről. Szeretnék magam mellett tudni egy olyan szakmai stábot, amely nevek a 

pályázatomban olvashatók, ők az alapja. Nyilvánvaló, hogy 15 ember nem fog engem kísérgetni, 

valószínűleg hamar le is fog ez a létszám redukálódni egy 4-5 fős csapatra, aki tényleg tevékenyen részt is 

kíván venni a munkában, és részt is tud venni. Egy emberről biztos vagyok, ha felkérem, akkor igent fog 

mondani, nagyon remélem, hogy Szőlősi is, ha oda kerül a sor, tudunk egymásért harcolni, és együtt 

dolgozni.  

  

Harmat Ákos: most az a jelenlegi állapot, hogy Michael külföldön lesz, vagy teljes mértékben itt tudsz 

lenni a magyar rögbi mellett? Ezt tisztázzuk, hogy fog dolgozni, mennyit tud Magyarországon lenni? 

  

Michael Cowan: az ülés után fog ez eldőlni, hogy itt maradok, vagy elmegyek. Az IRB-hez benyújtott 

jelentkezéstől is függ, ha mind a kettő pozitív, akkor itt maradok. Úgy gondoltuk, hogy elköltözünk 

külföldre, sok helyen keresünk munkát, még itt Magyarországon is. Mint kiderült, nem Magyarországról 

akarunk elmenni, csak a Pepsitől léptem ki. A feleségemnek sikerült három nagy szerződést összehoznia, 



ami miatt érdemes itt maradnunk.  Már kiköltöztünk abból a lakásból, amit a Pepsi bérelt nekünk, ez is 

bizonyítja, hogy szeretnénk Magyarországon maradni.  

  

dr. Magyarovics Gyula: a Michaelnél látjuk, hogy adminisztratív vezetőt használ, aki a szállást, az utazást, 

a kapcsolattartás egy részét, menedzseri munkát végez a csapat körül. A Bálint koncepciójában nem látom, 

hogy ez hogyan oldódik meg. Te fogod mindenkivel tartani a kapcsolatot, és te intézed ezeket a dolgokat? 

  

Mézes Bálint: én a beszélgetés alapján látok egy szép lufit, ami kívülről nagyon szép, de belülről semmi 

nincsen. Van egy olyan koncepció ezzel szemben, ami valóban miránk épül. Nem mondom azt, hogy fogok 

hozni egy menedzsert, nem mondom azt, hogy leteszem ide mondjuk az OTP-t szponzornak. Én azt 

mondom, hogy a Pistával akarok dolgozni.  

  

dr. Magyarovics Gyula: nem ez volt a kérdésem. Álláspontom szerint a szövetség adminisztrációja, a Ria 

nem terhelhető tovább, hogyan gondolod a munkának egy részét, ami a válogatottal kapcsolatos, megoldani.  

  

Mézes Bálint: én pl. a horvát meccsen, mint semmiféle titulust nem vállaló ember, én is telefonálgattam 

azért, hogy olyan válogatott tudjon felmenni a pályára, amelyikkel nem vallunk szégyent. Nagyon jól meg 

volt szervezve az a csapat. Mi, azok, akikre én támaszkodom az elkövetkezendő munkában, ha mi nem 

tesszük meg azokat a lépéseket, akkor Michael ott maradt volna 12 emberrel. Nagyon világosan benne van a 

levelemben, hogy ami nagyon fontos, az az alázat. Igen is fel kell venni a telefont, ha kell, el kell menni 

elintézni a vízumát valakinek, stb. Úgy gondolom, hogy ezeket nem kell magyarázni, ez vele jár. Tehát én 

fogom elvégezni. Itt tartunk, és ezt tudomásul kell venni. Nem a szituáció fogja meghatározni, hogy mi fog 

történni, ide vitt minket a sorsunk. Jelen pillanatban a rögbi szövetség helyzete ez, hogy bármilyen operatív 

munkát meg kell csinálni minden olyan vezetőnek, aki szívügyének érzi ezt a dolgot. Aki ezt nem tudja, 

vagy nem kívánja megcsinálni, annak igazából nincs helye a magyar rögbiben.  

  

dr. Magyarovics Gyula: összefoglalva, a Bálint koncepciójában sokkal központibb szerepet vállal, úgy érzi, 

hogy ezt meg is tudja csinálni, ő kifejezetten csak a szakmai munkában kér támogatást és segítséget. A 

Michael koncepciójában a szakmai munkában kevesebb támogatást kér és vár, ellenben az összes többi 

munkát szeretné áthárítani másra.  

  

Harmat Ákos: én is ebben látom a különbséget, ez egy menedzser szemléletű program, ami kevés tényszerű 

dolgot tartalmaz. A Bálinté pedig arról szól, hogy 25 éve itt dolgozunk a rögbiben és ezért fog működni a 

dolog, ez véleményem szerint sokkal életszerűbb, és teljesen más a felépítése.  

  

Mézes Bálint: nem a Michaelt akartam megbántani a példával, de tényleg próbáljuk meg életszerűen kezelni 

ezt a dolgot, mert én is tudnék reprezentatív programot készíteni képekkel, meg táblázatokkal.  

  

Mátay Balázs: valóban úgy érzem, hogy nagyon jól felvázolt program, amit elmondott Michael. 

Megkérdeztem a klubomnál a szakembereket,  és előre kaptam olyan jelzéseket, hogy ezt fogom kapni, de a 

megvalósítása garanciális szinten nem lesz meg. Amit felvázolt az nagyon szép, meg jó, de milyen garanciák 

vannak arra, hogy ezek meg is valósulnak. Nagy sportágakban, labdarúgásban, kézilabdában ez működik, 

százszor több pénzből működik, de véleményem szerint itt nem.  

  

Michael Cowan: ha garanciákat keresel a sportban, akkor rossz helyen keresed. Az egyik csodálatos dolog a 

sportban az, hogy nincs garancia. De meg van benne az az elégedettség, hogy keményen dolgozol és együtt 

éritek el azt, amit kitűztök célul. Egyedül csak egy tervet szeretnék bemutatni, lehet, hogy nem a legjobb 

terv, nem a legolcsóbb, de ez az egyetlen terv, amit az utóbbi hat hónapban az asztalon látok. És ez az 

egyetlen terv, amit a szövetség bemutatott az IRB-nek. Ők már láttak néhány tervet, és ők úgy érzik, hogy ez 

egy kivitelezhető terv, realista, meg van a szerkezete, tele van ötletekkel és megvalósítható. Könnyű itt ülni, 

és lyukakat keresni a tervben olyankor, amikor semmiféle más terv nincs. Amit nagyon szeretnék folytatni a 

szövetségben, szeretném az időmet a továbbiakban is felajánlani és dolgozni itt Magyarországon. Soha nem 

beszéltem menedzserekről, és vannak olyan válaszok, amikre a kérdések nem merültek fel. Ez egy 

szövetségi kapitánynak a terve. Ha megnézitek azt, amit október 27-én Bálint írt, két hónappal az első 

mérkőzés után, mindent kritizált, amit csináltam. Most két nappal, miután átvette a 7-es válogatottat, 

mindenki bízik benne. Én csak egy dolgot szeretnék, fejleszteni a magyar rögbit, egy olyan csapattal, akik 



olyan vízióval állnak hozzá, vagy megtanulják, hogy ugyan olyan szemszögből vizsgálják át, mint én, és 

átadom a 35 éves rögbi tapasztalatot. Ott van előttetek a program, nézzétek át és döntsetek.  

  

Stohl András: sokan nem ismertek a pályáról, de azért pár évet játszottam, és akkor talán nagyobb hitele 

van annak, amit mondok, de egy kívülálló szemével eléggé érthetetlen ez a dolog. Azt érzem, hogy van egy 

külföldi ember Magyarországon, aki felépített egy rendszert, egy utat, amivel előbbre juthat a magyar 

válogatott, a magyar rögbi sport. Van egy másik jelöltünk, aki nagyon szeret játszani és nagyon szereti 

azokat, akikkel játszik. De ahhoz, hogy valóban előbbre jussunk, ennek a két embernek együtt kell dolgozni. 

Csak akkor jöhet ez létre, ha megválasztódik a szövetségi kapitány és az egész rögbi sport mögé áll. Amikor 

én rögbiztem és lekerültem a földre, a tolongás fölém állt. Most azt érzem, hogy ha a szövetségi kapitány 

lekerül a földre, egyáltalán nem biztos, hogy a tolongás fölé áll. Ezt tisztázni kell, mert mintha nem egy 

sportágért lennénk együtt, hanem ezért a koncért.  

  

Neuzer András: én azt gondolom, hogy az elnökségnek az a feladata, felelőssége, hogy ha egy fontos 

posztra embert választ, márpedig ez egy fontos poszt, akkor megfelelő személyt válasszon. Az a szerencsés 

helyzet alakult most ki, hogy a Michael egy évig úgymond próbaidőn volt a magyar rögbi válogatottnál. Ő 

bizonyíthatott egy éven keresztül. Volt néhány ígérete, ami az én olvasatomban nem teljesült be. Ez valóban 

egy nagyon szép terv, vannak benne jó dolgok. Vannak benne olyan jó dolgok, amiket érdemes 

meggondolni, és véghez vinni. Ha ezt valaki végig tudja vinni, akkor az egy nagyszerű dolog. De nem 

szerencsés dolog, ha csak a tervet támogatom. Azt gondolom, hogy egy Pepsi igazgatói poszton lévő 

embernek a befolyása nem volt elegendő arra, hogy össze tudjon hozni egy csapatot a válogatott körül, aki a 

játékosokat legalább oda koordinálja az edzőtáborba és az edzésekre. És legalább azt a sikert el tudjuk 

mondani magunkról, hogy volt 25 ember, akik alig várták, hogy pályára lépjenek, hanem azt az érzést hagyja 

az emberekben, a játékosokban és vezetőkben, hogy mikor jön már össze 17-22-25 ember, akkor azt 

gondolom, hogy az az ember a munkáját nem végezte el. Ebben az esetben jogosak azok a kételyek, amik itt 

felmerülnek, és igen is azokat meg kell vitatni, és meg kell beszélni. Írott garanciák vannak, amikor a 

Michael programja támogatható volt. Egyébként úgy van, ahogy mondja, hogy a sportban nincsenek 

garanciák, mert senki nem garantálja, hogy nyerünk, de a személyek azok garanciák. Számomra az a 

garancia, hogy akire én esetleg szavazok, az képes elvégezni a feladatát. Ha valakivel együtt rögbizek, akkor 

arról el tudom hinni, hogy oda áll mellém. Itt nem arról van egyébként szó, hogy pályán kívül akarja hagyni 

bárki, akit megválasztanak, hanem olyan embert keresünk, ki mögé oda állnak és képes a programját 

teljesíteni. Az érzéseid azt hiszem reálisak, de a jelenlegi helyzetben egy próbaidőn túli személyről 

beszélünk.  

  

Vida Szűcs Lajos: ez a mostani beszélgetés már arról szól, hogy egymást bírálgatjátok, ez megszokott, de 

teljesen fölösleges. Mind a két előadott dologra nagyon nagy szüksége lenne a rögbi szövetségnek. 

Szükségünk van arra a reális megközelítésre és kivitelezésre, amit Bálint tud csinálni, és szükség van a 

stratégiai látásmódra is, amit magas sportolói tudásból Michael tud felvázolni olyan jövőképeket, ami hihető 

nem csak nekünk, hanem annak a világnak is, ahova muszáj bekerülnünk ahhoz, hogy pénzt kapjunk, hogy a 

mi kis mániánkat tovább folytassuk. Mind a két előadott holmiban sok-sok értékeset látok. Bálintnak volt 

egy kis bizonyítási esélye, amivel tovább növelte az ő esélyét. Egyáltalán nem látom azt, amit Michael 

mond,  Bálint azt csinálta, amit tud, amiben hisz. Te is azt csináltad, jól segítettél egy olyan látogatásban, 

ami nagyon hasznos volt. Ettől függetlenül nem vagyok meggyőződve, hogy kit kellene megválasztani 

szövetségi kapitánynak. Mindkettőtöknek egy kifutópályát kellene adni, ami talán a következő fél évben 

bizonyítási lehetőség lenne. Egy biztos pontot látok most, ami megszakadt közel két éve, ezért az én 

javaslatom, hogy Neuzer Andrást bízzuk meg ezzel a feladattal, mint megbízott szövetségi kapitány. 

  

Mézes Bálint: az Andrásnak mondanám, hogy nem olyan komoly a baj, mert meggyőződésem, ha Michael 

lesz a szövetségi kapitány, én biztos, hogy ott leszek minden egyes mérkőzésen, és amennyire tudok, 

segíteni fogok.  

  

Bálint István: egy kicsit érintett vagyok, mert én javasoltam Neuzer Andrásnak a Michaelt, amikor 

lemondott februárban. Egészen május végéig nem történt semmi egy új szövetségi kapitány keresésében. 

Ezért megkérdeztem Riát, hogy van-e valamilyen elképzelés, és azt válaszolta, hogy nincs. Mondtam, hogy 

nekem van egy elképzelésem, és meg is beszélem az emberrel, amennyiben erre lehetőséget kapok. 

Megkérdeztem tőle, hogy elvállalná-e ezt a pozíciót. Érdekelte a dolog, megkérdezte, hogy mennyit tudna 

fizetni a szövetség. Elmagyaráztam neki, hogy itt ez hogy működik. Ő akkor azért vállalta el, mert úgy 



érezte, hogy Magyarországon lehet rögbit csinálni, és majd tíz év múlva, ahova eljut a magyar válogatott, 

akkor büszkén mondhassa el, hogy igen ezt ő indította el. Június elején tehát kiderült, hogy ő vállalná. Az 

elnökségi tagok többsége erről hallott, de szeptember végéig nem történt semmi. Ahhoz, hogy valaki egy 

csapatot építsen, ahhoz időre van szükség. Amikor júniusban ő jelezte, hogy elvállalná, és akkor megtörténik 

a döntés, akkor nagyjából egy ugyan ilyen tervet tudott volna ide letenni, tudta volna küldeni az edzéstervet 

a játékosoknak, meg tudta volna mondani, hogy milyen elvek alapján akar válogatni. Lett volna ideje arra, 

hogy csapatot építsen. Ha meg lett volna neki mondva, hogy az ő feladata szponzort szerezni, akkor júniustól 

szeptemberig bőven lett volna ideje azt is megszerezni.  

Garanciákat kértek, ő saját pénzéből tesz le három éven keresztül, évente 1,25 milliót. Mi kell ennél nagyobb 

garancia, mint hogy saját pénzét teszi be. Sokan ígérték, hogy szponzort szereznek, de semmiféle kockázatot 

nem vállaltak. Ezt a 3,75 milliót beteszi, és ha talál szponzort, majd akkor kiveszi, de ha nem talál szponzort, 

akkor ezt a pénzt ő bukja.  A szponzori pénzekből a 30 %-ot szeretne kapcsolatfejlesztésre felhasználni, 70 

%-ból szeretne fizetést biztosítani a szövetségi kapitány számára. Ha az elnökség szemrehányást tesz, hogy 

nem végezte el a munkát, akkor azt is megemlíthetjük, hogy a szövetség sem tett meg mindent, hogy ő 

maximálisan elvégezhesse a munkáját.  

  

Michael Cowan: ha ez szponzori pénzről szól és nem a rögbiről, és nem arról a képességről, hogy edzéseket 

tudjon tartani, ha pénzről van szó, akkor szeretném látni a másik tervben is. Ha megbízhatóságról, vagy 

hitelességről szól a szövetségi kapitány részéről, akkor odaadom az E-mailt, amit küldtem, és minden 

ígéretet, amit tettem. Szeptember 23-án, amit Riának küldtem E-mailben, ott van a terv, mindenki számára 

juttassák el. Benne van, hogy mennyi edzésre, mennyi meccsre van szükség ahhoz, hogy négy meccset le 

tudjanak játszani, amit kötelező volt lejátszani. Öt hónapig senki nem tett semmit, és azután kértetek meg, 

hogy vállaljam el a pozíciót. Ha azért választottatok meg ebbe a pozícióba, mert úgy éreztétek, hogy a 

Pepsitől meg tudtam volna szerezni a pénzt, ott volt akkor a félreértés. A megbeszélések alapján úgy 

értettem, hogy csak a meccsekkel kell foglalkoznom, és átvészelni ezt a helyzetet. Ha a csapatszellem nem 

jutott sem előre, sem vissza, akkor ez kezdésnek nem rossz, ha sikerült azt a pozíciót megtartani, ami 

korábban volt.  Most van itt az ideje annak, hogy előre haladjunk. Ez most nem a múltról szól, ez egy 

átmeneti állapot volt, és nem volt edző. Abban az időben senki nem foglalkozott a rögbi fejlesztésével, és a 

szövetségi kapitánytól túl sok meg volt követelve a pályán kívül. A probléma az, hogy a pályán kívül nem 

teljesítettem, akkor megkérdezem, hol volt a segítség. Ha a pályán történt dolgokról van szó, akkor miért 

vertek meg minket 80 ponttal a felettünk lévő csapatok. Meg kell érteni, hogy mi ez a feladat. Számomra ez 

egy vezetőedző feladata, ami stratégiát követel, ami meghatározza a játék stílusát. Az én stílusom a 

teljesítmény. Bárki, akivel együtt dolgozom, annak van valami értéke. Amit hiányolok, az egy pályán kívüli 

menedzser. Mézes Bálint be tudta bizonyítani, hogy ő képes erre, hogy felhívta a játékosokat a horvát meccs 

előtt. Szeretném megkérdezni, hol van a másik fejlesztési terv? Soha nem állítottam, hogy nem tudnék 

valakivel együtt dolgozni. Csak kell egy vezető pozíció, és az emberek megértik ezt a dolgot, de nem 

mindenkinek van valami, amit fel tud ajánlati. Bárkivel hajlandó vagyok együtt dolgozni, ha ez a magyar 

rögbit előre mozdítja.  

  

Fehérvári Tamás: Ez lenne a legtökéletesebb. Mi lenne, ha úgy tudnánk erősíteni az erőinket, hogy ti 

összefognátok, az egyikőtök lenne a szövetségi kapitány, a másik a fejlesztési tiszt. Mind a két erőt használni 

kell, a Bálint mögött lévő játékos erőt, kapcsolatokat, és a Michael szakmai koncepcióját, pénzügyi 

támogatását, elképzeléseit, és e mögé tudna a szakma is beállni. Mi erről a véleményetek?  

  

Mézes Bálint: ha nekünk együtt kell dolgozni, akkor együtt kell dolgozni. Én nagyon világosan leírtam, 

hogy az alázat. Saját részemről én ezt érzem, de nem biztos, hogy a másik oldalon is így van. Szívem, lelkem 

a rögbié, ahol tudok én segítek. Ha nekem az a feladatom, hogy hordjam a szerelést, meg fogom tenni, volt 

már rá példa.  

  

Michael Cowan: visszatérve a kérdésre, hogy én kit választanék, ha rákényszerítetek, hogy kimondjam a 

nevet, akkor a képességeire térnék rá. Ha folyamatosan cseréljük a szövetségi kapitányokat, akkor nagy 

bizonytalanság lesz a szövetségen belül. A játékosok elvesztik a koncentráló képességüket és nem lesz 

kedvük játszani a válogatottban. Úgy érzem, hogy forradalmárként vagyok itt, de ebben a sportban ilyennek 

kell lenni. Úgy érzem, hogy a játékosok tisztelnek. A menedzsernek egy apa szerepnek kell lenni a játékosok 

szemében, és tanácsadónak a csapatnál. Egy-két emberre tudok gondolni, aki ideális lenne erre a feladatra, és 

keményen dolgozna a rendszerben.  

  



Fehérvári Tamás: javaslom, hogy lezárhatnánk a vitát. Mindenki megismerte a jelölteket, a programjukat, 

koncepciójukat. Van-e ellenvetése valakinek, hogy a vitát lezárjam? Javaslom, hogy az eredeti tervek szerint 

döntsünk a két személyről, mégpedig titkos szavazással. A Magyar Rögbi Szövetség a szavazástól függően 

megbízza 2008. május 31-ig a felnőtt 15-ös rögbi válogatott szövetségi kapitányi címére.  

  

Vida Szűcs Lajos: én javaslatot tettem Neuzer András személyére. 

  

Neuzer András: több elnökségi tag megkérdezett korábban, mi van akkor, ha eredménytelen lesz a 

szavazás. Akkor is azt mondtam, hogy ha nem talál alkalmas személyt a szövetség, be fogom vállalni a 

dolgot. Ha alkalmas személyt talál az elnökség, akkor nem.  

  

Fehérvári Tamás: ez most nem akadályozhatja a szavazást, ha eredménytelen lesz, akkor visszatérünk erre 

a kérdésre.  

Aki egyetért azzal, hogy titkos szavazás legyen, kérem szíveskedjék jelezni: 

  

Szavazás:  igen: 5   nem: 4  tartózkodott: - 

Megállapítom, hogy titkos szavazás lesz. 

Ria kioszt egy-egy szavazólapot mindenkinek. Az a szavazólap  érvényes, amelyiken egy név szerepel a két 

pályázó közül. 

  

Michael Cowan: megkérdezném, hogy Neuzer András is jelölt? 

  

Fehérvári Tamás: Nem, csak a két pályázóra lehet most szavazni. Öt szavazat szükséges ahhoz, hogy 

valakit megválasszunk szövetségi kapitánynak. Amennyiben nincs meg az öt szavazat, akkor a két jelölt 

közül nem lesz senki megválasztva. A szavazatok számlálására felkérjük Ispán Lászlónét, Suiogan Károlyt 

és Vida Szűcs Lajost. 

  

Ispán Lászlóné: az elnökség 9 fő, a megválasztáshoz egyszerű többség kell, tehát 5 szavazat. A szavazás 

eredménye a következő: 

  

   Michael Cowan  4 szavazat 

   Mézes Bálint   2 szavazat 

   üres lap   2 db 

   tartózkodott   1 db 

  

A szavazólapokat egy borítékban lezárva a jegyzőkönyvhöz csatoljuk.  

  

2005.06.08./25. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége a két pályázó közül egyiket sem választotta meg a felnőtt 15-ös 

válogatott szövetségi kapitánynak.   

  

Fehérvári Tamás: az elnökségnek nem sikerült a két jelölt közül szövetségi kapitányt választani. Ezért a 

következő javaslatot terjesztem az elnökség elé, aki egyetért azzal, hogy Neuzer Andrást bízzuk meg 

megbízott szövetségi kapitányi pozícióra, de itt egy időponti javaslatot kérek, hogy meddig.  

  

Neuzer András: javaslom, hogy határozatlan időre, hiszen hat évvel ezelőtt is határozatlan időre kaptam a 

megbízatást. Ha mellettem szavaz az elnökség, és utána nyilatkozhatok, akkor lesz egy felvetésem, ezért 

célszerű lenne határozatlan idő meghatározás, azzal a kitétellel, hogy egy év után ezt a kérdést újra kell 

szavaztatni, hogy esetleg meghosszabbításra kerül az én megbízatásom. Ha határozott időre szól a 

megbízatásom, akkor 5 évig bebetonozottan csinálni kell. Az előző hozzászólások, kijelentések alapján 

kitűnik, lehetségessé válik, hogy a két pályázó közül valamelyik  bebizonyítja, hogy mégis alkalmas erre a 

tisztségre. Úgy tisztességes ebben az esetben, ha a kaput nem zárjuk be, és ez úgy lehetséges, hogy a kaput 

nyitva hagyjuk most. Ez nem azt jelenti, hogy én fel fogom adni a küzdelmet, de ha egy olyan ember lép 

színre, aki többet tud tenni, mint én, akkor szeretném ezt a feladatot az ő vállára helyezni.  

  

Fehérvári Tamás: mivel ez a pozíció nem jár anyagi dotációval, bármelyik fél felmondása esetén ez 

tökéletesen működik, én el tudom fogadni ezt a határozatlan idejű megbízást.  



  

dr. Magyarovics Gyula: technikai típusú megjegyzésem van, addig tart ez a határozatlan idő, amíg a 

szövetségi kapitány beszámolóját a Közgyűlés nem fogadja el. 

  

Michael Cowan: van egy jelentkezési időszak, amíg be lehetett nyújtani a jelentkezést. Kettő volt, és most 

az utolsó egy órában egy harmadik lehetőség felmerült. Még mindig nincs egy többségi határozat, ami 

demokratikus módon történt. Kilenc szavazat volt, kettő közüle üres szavazat volt, ami a harmadik 

személyre szólt. Szeretném, ha jegyzőkönyvbe kerülne, mert úgy érzem, hogy nagyon sok minden eldőlt már 

akkor, mielőtt ide bejöttünk volna a terembe. Visszavonom a jelentkezésemet, és majd találkozunk a másik 

oldalon.  

  

 Fehérvári Tamás: Köszönjük.  

Szavazásra tenném fel, hogy a Magyar Rögbi Szövetség elnöksége határozatlan időre megbízza Neuzer 

Andrást a 15-ös rögbi válogatott irányításával, mint szövetségi kapitány, és 2006. júniusában ismét 

napirendre tűzi a szövetségi kapitányi poszt kérdését. Aki a határozati javaslattal egyetért, kérem jelezze: 

  

Szavazás:  igen: 5   nem: 1  tartózkodott: 3 

  

2005.06.08./26. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége határozatlan időre megbízza Neuzer Andrást a 15-ös rögbi 

válogatott szövetségi kapitányi teendők ellátására. Az elnökség 2006. júniusában ismét napirendre tűzi 

a szövetségi kapitányi poszt kérdését. 

  

Fehérvári Tamás: 2. napirendi pont: Médiaügyek 

  

Vida Szűcs Lajos: Mézes Csaba ide bejött, mint egy erős kontingenst sugárzó ember, aki az eddigi 

erőfeszítéseinknek az összefogója lehet. Javaslom, hogy a megalakult Média Bizottságnak, aminek jelen 

pillanatban tagja Nemes Csaba, Derkovics Judit, Zentai Zsolt, jómagam, nevezzük ki Csabát, aki már régóta 

a rögbi mellett van, elnökévé. Adjuk meg neki a lehetőséget, hogy ezt indítsa be az elkövetkezendő 

időszakban, mert ehhez hozzá tud tenni. Minden különösebb feltételek nélkül. A rövid operatív tervét 

elküldtük mindenkinek. A pályázatot is előtte mindenki megkapta. Teljesen normális dolog, hogy aki pénzt 

hoz be, annak jutaléka is lesz. Most arról van szó, hogy Mézes Csaba kapja meg az elnöki posztot. Minden 

bizottság az elnökség felé reportál és a működését oda jelenti.  

  

Mátay Balázs: szeretném megkérdezni, hogy ebben a bizottságban elnökségi tagok is tevékenykedhetnek?  

  

Vida Szűcs Lajos: igen, természetesen bárki tevékenykedhet benne, akit az elnökség jóváhagy.  

  

Mátay Balázs: azért kérdezem, mert itt van két új tag, akik hosszú idő óta a médiában dolgozunk. Más 

sportágban voltam kommunikációs igazgató, sajtós, szeretném ezt mélységeiben látni, hogy hogyan tudunk 

ebben a kérdésben együtt dolgozni. Nincs ellenvetésem, de vagyunk itt páran, akik szakmailag ehhez értünk, 

szeretnénk, ha rálátásunk lenne erre, és bizonyos kontroll is kell.  

  

Harmat Ákos: elég jól ismerem a Csabát, újságírásban indult, majd TV-s volt, on-line újság írásban 

dolgozik, azt hiszem elég jó dolgokban benne volt. Igazából a sportágat is ismeri, hiszen a testvére Battán, 

Pécsett és Szegeden játszott, ismer több csapatot. Ezt a pályázatot ne úgy fogjátok fel, hogy ő ezt akarja. 

Ebben nagyon sok olyan dolog van, amit meg kell vitatni, ő egy kicsit amerikai rendszerben dolgozik. Amit 

ő tud ígérni, az gyakorlatilag a rövidtávú programban van benne, egy fél évig elég komoly munkát tesz bele. 

A válogatott mérkőzésekről jó anyag fog megjelenni, nagyon fontos, hogy ő ezt elvállalja. Van egy 

kapcsolati tőkéje, címekkel, telefonszámokkal, ami nagyon fontos a magyar rögbinek.  

  

Mátay Balázs: nagyobb teret kell kérni a Nemzeti Sporttól, meg azoktól az országos televízióktól, akik 

egyáltalán hajlandók foglalkozni a sportággal. Én összevonnám a média bizottságot a marketing szóval, 

tehát Marketing és Média Bizottság legyen a neve. Nekem is van egy olyan barátom, akinek egy olyan 

komoly cége van, aki marketinggel foglalkozik, mindent gyárt és szívesen a rögbi sport mellé áll, de 

valamilyen bizottsági szinten jó lenne bevonni.  

  



Harmat Ákos: együtt kell dolgozni, például a Versenybizottsággal is, mert a bajnoki kiírással kapcsolatos 

dolgok is megjelenhetnek. A Csaba Média Bizottságban aktív munkájával szeretne részt venni, nem csak 

névleg.  

  

Vida Szűcs Lajos: tényleg azt várjuk el a Csabától, hogy aktív vezető legyen, aki a többiekkel együtt 

dolgozik.  

  

dr. Magyarovics Gyula: az elnökségnek kell ebben dönteni? Azt gondolom, hogy a média szakemberek 

üljenek le, egymás között döntsék el ezt a kérdést és tájékoztassák az elnökséget. Én azt szeretném, hogy ti is 

benne legyetek, akik ehhez értetek. Maguk közül válasszák meg a felelőst, és utána közöljék velünk, hogy ki 

lett az elnök. Ezután az elnökség megbízza. Azt a pályázatot szakmailag egymás között vitassátok meg, 

dolgozzátok ki a részleteket, terjesszétek az elnökség elé a javaslatot, és az elnökség megszavazza, megbízza 

az elnökségi tisztséggel.  

  

Fehérvári Tamás: tudomásul vettük a média bizottsággal kapcsolatos információkat. Amikor eldől, hogy 

kit javasolnak elnöknek, az ide kerül az elnökség elé az elkészült írásos anyaggal, és akkor döntünk a 

megbízásról.  

  

Vida Szűcs Lajos: a bizottság megalakult, a tagok Mézes Csabát javasolják elnöknek, ő ezt elvállalja. Erről 

lehet most szavazni.  

  

Fehérvári Tamás: aki egyetért azzal, hogy a megalakult Média Bizottság elnöke Mézes Csaba legyen, 

kérem szíveskedjék jelezni: 

  

Szavazás:   igen: 7  nem: 1  tartózkodott: 1 

  

2005.06.08./27. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége megválasztotta Mézes Csabát a Média Bizottság elnökének.    

  

Egyebek: 

  

Fehérvári Tamás: javaslatot tennék az új Versenybizottság tagjaira:  

   

   Bőhm Balázs 

   Závoczky Szabolcs 

   Harmat Ákos 

  

Ispán Lászlóné: az előző Versenybizottságunk még a kezdetekkor nagyon jól működött, a bajnoki kiírás 

szuperül elkészült. Most kb. három éve ez a bizottság nem működik, ketten a Priskin Csabával küzdünk a 

bajnoki kiírással, meccsek meghatározásával, halasztással és egyébbel. Az érintettekkel telefonon 

egyeztettünk, elvállalják, ezért javaslom a bizottsági tagok megválasztását.  

  

Fehérvári Tamás: van-e módosító javaslat? Amennyiben nincs, úgy a három főt együttesen kérném 

megszavazni. 

  

Szavazás:   igen: 9  nem: -  tartózkodott: - 

  

2005.06.08./28. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége megválasztotta Bőhm Balázst, Závoczky Szabolcsot és Harmat 

Ákost  a Versenybizottság tagjainak.  

  

Fehérvári Tamás: Javaslom, hogy a Versenybizottság elnöke Harmat Ákos legyen, aki ezzel egyetért, 

kérem szíveskedjék jelezni: 

  

Szavazás:   igen: 9  nem: -  tartózkodott: - 

  

  



2005.06.08./29. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége megválasztotta  Harmat Ákost  a Versenybizottság elnökének.  

  

Ispán Lászlóné: régebben már hoztunk egy olyan határozatot, hogy minden klub köteles egy-egy 

játékvezetőt adni. Ez az évek alatt elfelejtődött, és a klubok javasolták, hogy ezt a kérdést vegyük elő, mert 

nincsenek játékvezetők, akik a meccseket levezetnék. És szankció is volt, pénzbírság.  

  

dr. Magyarovics Gyula: ha nem lenne kötelező, és nem lenne hozzá szankció, akkor nem lenne, mint ahogy 

az utánpótlás is kötelező, és van utánpótlás, nevelik, mert tudják a csapatok, hogy kell.  

  

Szőlősi László: ki fogja tanítani ezeket a fiatalokat?  

  

dr. Magyarovics Gyula: amikor ez a rendszer működött, én voltam a Játékvezetői Bizottság vezetője. Jó 

volt ez a rendszer, azért volt jó, mert volt létszám, akik konkrétan ott voltak és játékvezetéssel foglalkoztak. 

Meg tudtuk szervezni a Lajos és néhány klub segítségével a képzést. Nagyon színvonalas, a JT elnöke által 

tartott képzések voltak ezek. Volt emberanyag, volt fejlődés, volt vizsga. Ezt a rendszert vissza kell állítani. 

A csapatok elmentek a játékvezetők felkészültségétől. El kell ismerni, hogy az a rendszer volt eddig a 

legjobb, amit a Lajos elindított, ezt kell visszahozni ugyan abban a formában. Volt szankciója is ennek 

természetesen annak idején. Az a csapat, amelyik nem küldött játékvezetőt, pénzbüntetést fizetett.  

  

Harmat Ákos: ez azt jelenti, hogy minden csapatnak el kell vinni egy bajnoki szezonban legalább 5-6 

meccset. Ha küldök legalább 3 játékvezetőt, akkor ezt teljesítettem.  

  

Fehérvári Tamás: nem most kell ezt a kérdést kidolgozni. Javaslom, hogy fogadjuk el, hogy egy-egy 

játékvezetőt egy csapat neveljen ki, kötelező módon készíttessen fel, ennek a részleteiről pedig ki kell 

dolgozni egy anyagot, amit a következő elnökségi ülésen megtárgyalunk.  

  

dr. Magyarovics Gyula: a következő ülés lehet, hogy csak ősszel lesz, elviekben minden képen kell az 

előterjesztésről dönteni. Igen, tudják a csapatok már most, hogy ősztől játékvezetőt kell küldeniük.  

  

Fehérvári Tamás: nem vagyok annak a híve, hogy bejön a testület elé egy felvetés, amiről senki nem kapott 

írásos előterjesztést, nem tudtak rá felkészülni, nem tudták megkérdezni azokat, akiket itt képviselnek. 

Annak vagyok a híve, hogy bejön egy írásos előterjesztés, azt a Ria mindenkinek kiküldi, az elnökségi tagok 

áttanulmányozzák, vannak alternatívák határozati javaslatként, és itt az elnökségi ülésen arról szavazunk.  

  

dr. Magyarovics Gyula: ezzel egyetértek, de azért szeretném, hogy ebben a kérdésben döntenénk most, 

mert a szakmai stáb előtt, akik konkrétan csinálják a rögbit, ez a rendszer nem ismeretlen.  

  

Fehérvári Tamás: szavazzunk arról, hogy legalább egy-egy játékvezető kötelező jelleggel szálljon be a 

rendszerbe, aki ezzel egyetért, kérem jelezze: 

  

Szavazás:   igen: 9  nem: -  tartózkodott: - 

  

  

2005.06.08./30. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége egyhangúlag elfogadta, hogy minden klubnak kötelező legalább 

egy játékvezetőt küldeni a mérkőzésekre.  

  

Priskin Csaba: két mérkőzésről volna észrevétel. A Medvék Rögbi Club és az Esztergom Rögbi SE egymás 

elleni NB II-es halasztott mérkőzéseiről kellene dönteni. Írásban azt kérik, hogy az elnökség ezt az egy 

mérkőzést tudja be az ő őszi és tavaszi mérkőzésüknek, úgy, hogy az első félidő számítson az őszi 

mérkőzésnek, a második félidő pedig a tavaszinak. Erre azért van szükség, mert nincs már idő arra, hogy 

mind a két csapat még egyszer egymás ellen játsszon. Ez az utolsó mérkőzés, amivel ezt le lehetne zárni.  

  

Fehérvári Tamás: Aki egyetért, az előterjesztéssel, kérem jelezze: 

  

Szavazás:   igen: 6   nem: 2  tartózkodott: 1 



  

2005.06.08./31. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége elfogadta Priskin Csaba előterjesztését. 

  

Priskin Csaba: az ősz folyamán volt a kiírásban Szentes-Szeged NB II-es mérkőzés, amire a JT nem tudott 

játékvezetőt küldeni, mert annyi mérkőzés volt a hét végén, hogy nem volt elég játékvezető. Ezt a mérkőzést 

elhalasztották idén tavaszra. Az elnökség hozott a bajnokság indulása előtt egy olyan döntést, hogy ha 

valamelyik csapatnak nincsen játékengedélye, akkor azt a mérkőzést nem vezetheti le a játékvezető. 

Levezettem, mint barátságos mérkőzést. Úgy döntöttem, hogy 26-0-val a Szentes nyeri ezt a mérkőzést, 

mivel a Szegednek nem volt meg a versenyengedélye. Két pont levonással sújtottam a szegedi csapatot. Ezt 

azért tettem, mert a bajnoki kiírásban az szerepel, hogy amelyik csapat nem áll ki a mérkőzésére, akkor  26-

0-s, és két pont levonással sújtható a csapat. A Szeged elismeri, hogy ők is hibáztak, de azt mondja, hogy a 

szövetség is hibázott, mivel a mérkőzésre nem tudott játékvezetőt küldeni. Jogosnak érzik a 26-0-s 

eredményt, de a két pont levonással nem értenek egyet.  

  

Fehérvári Tamás: aki egyetért azzal, hogy ne vonjunk le tőlük 2 pontot, kérem szíveskedjék jelezni.  

  

Szavazás:   igen: 8   nem: -  tartózkodott: 1 

  

2005.06.08./32. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége elfogadta, hogy a Szeged csapatától nem vonja le a 2 pontot. 

  

Priskin Csaba: a bajnoksági kiírásban szerepel, hogy minden NB I-es csapatnak kadet csapattal kell 

rendelkeznie, és így indulhatnak a felnőtt korosztályos bajnokságban. Abban az esetben, ha valaki nem 

rendelkezik kadet csapattal, akkor ezt pénz ellenében kiválthatja. Az Elefántokkal van problémánk, akik az 

őszi és tavaszi idényben összesen egy mérkőzést játszottak le.  

  

Tóth Sándor: átérzem a helyzetet, hiszen nekünk nincs junior csapatunk. Azt javaslom, hogy ne kelljen az 

Elefántnak kifizetni, mert a náluk lévő junior csapattal viszont nagyon sok tehetséges játékost adnak, és 

fölösleges objektív dolgok miatt sújtani őket.  

  

Tóth István: most már van kadet csapatunk, a Diák Olimpián is játszanak.  

  

Priskin Csaba: az Elefántoknak kellett volna benyújtani egy kérelmet úgy, hogy milyen okok miatt nincs 

kadet csapatuk, és ezért kérik, hogy a junior csapatukat számítsuk be, mert az az utánpótlás csapatuk, és a 

kadetot milyen okok miatt nem tudják indítani. Ennek ez lett volna a rendje.  

  

Tóth István: Elmondtam szeptemberben, hogy a kadet csapatunk egy része NB I-ben focizik, hozzám pedig 

hat játékos tartozik. Mivel mi szakközépiskola vagyunk, a játékosok kollégisták, hét végén nem tud az iskola 

kollégiumot biztosítani. Amikor Diák Olimpiára megyünk, akkor a játékosok egymásnál alszanak. Nem 

tudjuk megoldani.  

  

Priskin Csaba: a Pécsnél ugyan ez a probléma volt. Látták a versenykiírásban, hogy olyan sűrű a gyerekek 

programja, hogy nem tudják a gyerekeket versenyeztetni. Ők írtak egy levelet, melyben kérték az őszi 

mérkőzések törlését. Az elnökség ezt elfogadta, így csak a tavaszi mérkőzéseket kell lejátszaniuk. Ezt ti is 

kérhettétek volna. A bajnokság kezdete előtt kellett volna kérni, hogy húzzuk ki, mert nincs kadet 

csapatotok, de van utánpótlásotok, akkor ezt el tudtuk volna fogadni.  

  

Tóth István: az András kérésére összehoztam egy csapatot, elmentünk Esztergomba, lejátszottunk egy 

mérkőzést, a Pécs és a Fehérvár elleni mérkőzést pedig még lejátsszuk.  

  

Neuzer András: van akkor kadet csapatuk, volt mérkőzés, amit lejátszottak, ezért ebben az évben tekintsünk 

el a retorziótól. Viszont a következő évben be kell tartani azt a szabályt, hogy aki nem indít, és nem játssza 

le a kadet mérkőzését, attól le kell vonni 1 büntető pontot. Aki nem játszik kadetmérkőzést, attól be kell 

szedni 240.000.- Ft kiváltási pénzt. A következő évtől nem szabad kivételt tenni senkivel. Az Istvánék 

környezetében van iskolai rögbi támogatás, ami kadet korosztályt is jelent, ezért alapvető kötelessége, hogy 

elinduljon a kadet korosztálya a bajnokságban.  



  

dr. Magyarovics Gyula: azzal tudnám támogatni az András javaslatát, ha az, ami most itt elhangzott az 

István szájából, hogy bevállalja és lejátssza azt a két mérkőzést, akkor az András javaslata éljen. Rossz úton 

járnánk, ha kivételeket tennénk. A bajnokságnak a bajnoki kiírás szerint június 20-ig vége van. Annyi 

engedményt adtunk nekik, hogy ezt a két mérkőzést június végéig le kell játszania. Ha nem játsszák le, akkor 

nem tekintünk el a büntetéstől. 

  

Tóth István: lejátsszuk a mérkőzéseket. Javaslom, ha már kötelezővé tesszük a kadet csapatot, akkor tegyük 

kötelezővé a junior csapatokat is, hogy legyen a kadetoknak hova felmenni.  

  

dr. Magyarovics Gyula: javaslat volt, hogy engedjük meg az Elefántnak, hogy a juniorokkal ezt anuálja, 

aki egyetért ezzel a javaslattal, kérem szavazzon: 

  

Szavazás:  igen: 4   nem: 1  tartózkodott: 3 

A szavazás alapján a javaslat elutasítva.  

  

Neuzer András: javaslom, hogy mivel egyszer már kiálltak, ne büntessük az idén még őket, főleg, hogy 

kijelentették, hogy a két mérkőzést le fogják játszani. A következő évtől viszont le kell vonni a büntető 

pontot és a 240.000.- Ft-os pénzbüntetést be kell fizetni annak, aki nem indít kadet csapatot. Aki ezzel 

egyetért, kérem szíveskedjék jelezni.  

  

Szavazás:  igen: 5  nem: 1   tartózkodott: 2 

  

2005.06.08./33. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége elfogadta, hogy a következő idénytől, aki nem indít kadet csapatot, 

attól le kell vonni a büntetőpontot, és 240.000.- Ft pénzbüntetéssel sújtható.   

  

Neuzer András: javaslom, hogy a Pécs ne essen ki az NB I-ből, ne legyen az idén kieső, főleg, hogy kadet 

csapattal is rendelkezik.  

  

Priskin Csaba: a Szentes lett az NB II-ben az első, de jelentették, hogy nem kívánnak felmenni az NB I-be, 

így a Szeged mehetne fel, de róluk nem tudunk semmit, őket meg kell kérdezni. Az idén a Szegednek nem 

javaslom a felmenetelt, mivel kadet csapatuk sincs.  A bajnoki kiírásba be kell venni, hogy az a csapat, 

amelyik fel akar jutni NB I-be, annak a szezon végén kadet csapattal kell rendelkeznie.  

  

dr. Magyarovics Gyula: aki egyetért azzal, hogy a Pécs az idei bajnokságból ne essen ki, és továbbra is az 

első osztályban szerepeljen, azzal, hogy a Szegedet is meg kell nyilatkoztatni.  

  

Szavazás:  igen: 8  nem: -  tartózkodott: - 

  

2005.06.08./32. sz. Elnökségi Határozat 

Magyar Rögbi Szövetség elnöksége elfogadta, hogy a Pécs az idei bajnokságban az első osztályban 

szerepeljen, és  a Szegedet is meg kell nyilatkoztatni. 

  

dr. Magyarovics Gyula: mindenkinek köszönöm a megjelenést, az ülést bezárom. 

  

  

K.m.f. 

  

           

                                                                                                    Fehérvári Tamás sk. 

           elnök 

  

  

Jegyzőkönyvet készítette: 

  

    …………………………        Horváth Istvánné sk. 


